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Referat fra møde i det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling den 13. 

september 2017 – åben tillægsdagsorden 

 

Alle var mødt. 

  

Rækkefølgen på behandling af punkter: Tillægsdagsordenen blev behandlet efter punkt 2 

på den åbne dagsorden.  

  

Ivar Dreyer og Morten Flæng forlod mødet efter behandling af tillægsdagsordenen. 

  

Mødet blev hævet kl. 17.20. 

  

Foretræde 

Arne Lægaard havde foretræde for det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling. 

Udvalget blev præsenteret for problemstillinger i forhold til, at Region Midtjylland ikke 

ønsker at overtage driften af togstrækningen Holstebro-Vemb-Skjern.  

  

Arne Lægaard ønskede at gøre udvalget opmærksom på, hvor vigtigt det er for Midtjy-

ske Jernbaner, at regionen overtager driften af togstrækningen Holstebro-Vemb-Skjern. 

Region Midtjylland bør overtage driften på de forudsætninger, som Midtjyske Jernbaner 

har angivet i høringsbrev til regionen. 

  

Arne Lægaard mente, at hvis regionen overtager driften på de givne forudsætninger, så 

vil økonomien for regionens vedkommende hænge sammen.   
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1. Mulig overdragelse af ansvaret for togstrækningen Holstebro-Vemb-Skjern til 
Region Midtjylland 

 

Det rådgivende udvalg vedrørende regional udvikling anbefaler til forretningsudvalget, at 

regionsrådet skriver til transport-, bygnings-, og boligministeren, at Region Midtjylland 

ønsker at overtage driften for togstrækningen Holstebro-Vemb-Skjern under følgende 

forudsætninger:  

  

 Overtagelsen skal ske på samme vilkår, som der gør sig gældende i aftalen mel-

lem staten og Region Nordjylland. 

 Billetindtægter skal dokumenteres i bedre omfang, da det er Region Midtjyllands 

vurdering, at de er alt for høje. 

 Personalet følger strækningen, så de virksomhedsoverdrages til Midtjyske Jern-

baner ved driftsstart og til en eventuel anden operatør ved kontraktophør. 

 Eventuelle levetidsforlængelser samt større reinvesteringer skal være en del af 

statens toglevering, så det alene er det løbende vedligehold, der påhviler Midtjy-

ske Jernbaner. 

  

Arne Lægaard var inhabil og deltog ikke i behandlingen af sagen.  

  

 

 


